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Kanslergården: 
Ejendommen er fra år 1936, i 

2036 er der 100 års 
fødselsdag, ejendommen har 

behov for økonomisk
ansvarlighed 



Kanslergården: 
Ejendommen er fra år 1936, i 

2036 er der 100 års 
fødselsdag, ejendommen har 

behov for økonomisk
ansvarlighed 



Kanslergården: 
Vores hoveddøre, de er 

blevet åbnet og lukket I 85 
år, de er stadigvæk tip – top 



Kanslergården: 
Er et godt sted at bo og det 

skal vi holde fast I 



Tag fra 1936
Tagsten, er efterhånden slidte, 

svært at understryge mod 
tagboliger



Tag fra 1936 – Flere ting at tænke på  

Skotrender bør 
skiftes inden max 

6-7 år 

Kviste gade og 
gård,  kan ikke 
betale sig at 

udskife, skal alle 
skiftes ved nyt tag

Jernvinduer på 
spidslofter og 
loftrum, bør 

skiftes

Jernvinduer på 
opgange, bør 
skiftes - Her 

forsvinder meget 
god varme 

Veluxvinduer på 
tag, kan ikke 

mere, bør skiftes, 
er over 40 år 

gamle

Ser vi os omkring 
på andre hustage, 
er de fleste skiftet



Tag fra 1936
Velux Vinduer fra 1980 

bør udskiftes, de er pt 41 
år gamle



Tag fra 1936: 
Vinduer bør udskiftes



Tag fra 1936: 
Vinduer bør udskiftes



Tag fra 1936:
Termografisk måling, 

skunkrum loftboliger, er
utætte



Tag fra 1936 – Termografisk
måling, manglende isolering
mod tag og brystning mm 



Vinduer er fra 1988: 
Vi har en del vinduer, 
hvor der er gået råd I 

bundkarme



• Vinduer er fra 1988: 
• Vi har en del vinduer
hvor der er gået råd I 
bundkarm

Vinduer er fra 1988: 
Giver det mening at 

skifte vinduer sammen
med tag? 

Ja..Stilladsudgift spares..

Kan ikke få beslag
mere . 

Punktering af
ruder? De kommer

nu..

Bedre vinduer med 
god isolering . 

Ventilationsrist
under vinduer I 

stuen
gennemtænkes

Ny forskningsrapprort:

Bedre lydisoleret vinduer 
- Trafikstøj kan øge 
risikoen for demens, når 
du sover 



Badeværelser:  
Faldstammer der bør

skiftes.



Badeværelser: -
Faldstammer der bør

skiftes.



Kælder: 
Faldstammer er generelt I 
dårlig stand – Der er lavet

strømpeløsning, holder 
måske 10 år.



Badeværelser: 
Terrazzogulv, revner flere
steder – Pas på der ikke
kommer vand I jernet

under beton



Badeværelser: 
Utætheder mod 
køkkentrapper



Badeværelser: 
Varmerør fra stuen til 3 

sal ingen på 4 sal? 1 
strenget system blev ikke

skiftet I 1997.



Badeværelser: 
Badekar, ca 90 % af

ejendommens badekar har fået
plastikindsats, de er fra 1987? 

Problemer med fuger osv, afløb
fra bad til afløb, er også slidt.



Badeværelser: 
Afløb skjult indenunder

badekar, er også ved at være
slidt og stoppet til. Ved skift af

afløb kan man ikke koble
badekar til igen.



Badeværelser: 
KK vil ikke acceptere

badeværelse modernisering
som har med vedligeholdelse

at gøre, kun til
forbedringsarbejde



Vandforsyning: 
Ved project tilbage I 1997, valgte

man ud fra et økonomisk
synspunkt ikke at skifte hovedrør

på spidsloft og kældergange. 
Hovedrør er fra 1936.
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Vandforsyning: 
Ved project tilbage I 1997, valgte

man ud fra et økonomisk
synspunkt ikke at skifte hovedrør

på spidsloft og kældergange. 
Hovedrør er fra 1936.

Rør utæt Juli 2021 



Vandforsyning: 
Der sidder forskellige rør: 

gamle rør fra 1936 osv

Ikke hensigtsmæssigt da det 
gør, at rør tærer.



Vandforsyning: 
Rørforsyning til badeværelser
er lavet med plastikrør, ikke

hensigtsmæssigt at der bruges
plastikrør til lodrette rør.



Køkken:
Ordning med kk om 

individuelle
moderniseringer, kræver kk 

at vi selv skal stå for 
vedligeholdelsesdelen



Køkken:
Ejendommen skifter

løbende 5-10 køkkener –
Opstart ikke fastsat



Gulve: 
Parketgulve – Det er for 
dyrt at skifte løbende, vi 

burde lave en plan for 
udskiftning af alle 161 

boliger



Opsparing til arbejdsopgaver fremover
Plan om at øge 3,8 % om året frem mod 2027  







Stigning med 3,8 % til
opsparing af opgaver der 

skal laves I den 
kommende període

Stigning 2 værelset bolig
– ca 130 kr mere pr 

måned

Stigning 3 værelset bolig
– ca 190 kr. mere pr 

måned

Pris for en 3 værelset bolig
vil stigning frem mod 2027  

ca være 1.000 kr mere I 
husleje – Så prisen stiger
fra 2021 fra ca 4.900 kr til

ca 5.900 kr



Badeværelser: 
Vil vi renovere

badeværelser indenfor
kort årrække, kræver det 
at vi optager lån – Vil vi  
stige ca 11 %  i husleje

Ingen større arbejder I nær
fremtid – Priser på

håndværkerlønning og 
materialer, gør at det bliver

dyrt for os..?

Bruge år 2022-25 til at 
gennemtænke de bedste

løsninger…

Københavns kommune vil
gerne opdele vores

kloakvand og regnvand, 
det vil muligvis kræve nyt

kloaksystem? Pt – intet
konkret fra Københvans

Kommune

Forbehold for renten, er
den lige så lav omkring

2027-28?



Kanslergårdnit: 
Vi er fælles om at det 

bliver et godt sted at bo
også i fremtiden



Kanslergårdens 
100 års plan 
Afdelingsmøde 15. september 2022 
Nyt i forhold til sidste års plan –
Økonomisk ansvarlighed – Gennemgang af 
langtidsplanen frem mm frem mod år 2036 



Budget 2023. Et år med 
mange udgifter, der gør lidt 

ved vores plan frem mod 
”100 års fødselsdagen”





Byggeomkostningsindeks 
for boliger er steget 

voldsomt

Renovationsudgift er 
steget en del 

El og gas er der også 
kommet en del stigninger 

på 

Planen for langtidsplan var 
en hensættelse på 342.000 
kr. men nu bliver det kun  

252.000 kr

Det gør, at vi udskyder de 
større arbejder et år mere 

ud i fremtidenNegativ rente. Historisk 
negativ afkast





Badeværelse og 
udskiftning af rør år 2028

Udskiftning af alle 
parketgulve år 2032 

Udskiftning af tag og 
vinduer år 2029 

Vores økonomiske 
ansvarlighedspolitik

fortsætter, i perioden 2024-
2028, årlige stigning på 

langtidsplanen med 342.000 
kr - årlig stigning ca 3,8 %  

Lad os håber de næste år 
ikke har mange uforudsete 

hændelser 







" Det frie valg "
Med ønsket om det frie valg, kan den enkelte  beboer fremover vælge  mellem :

1. Gas eller el-komfur - beboer betaler selv for strømføring ud til komfur på samme måde som man selv 
betaler tilslutning af gas ( el er ikke optimal pt , da der ikke er 400 volt i vores gruppetavle )
2. Internet/tv fra 2 leverandører  

Ved opsætning  af fiber i ejendommen,  kan vi samtidigt skifte vores gruppetavler så der kommer :
400 volt, 
Automatisk sikringsafbryder , 
Dobbelt HPFI relæ 
2 stikkontakter til aktivt udstyr på 16 amp, dette stik kan bruges til gulvsliber mm 
Fremtidssikring - klar til solceller ( Måske ifm. med tag?)

Ved selv at eje anlægget, kan vi byde vores internet og tv ud til  feks : Andelsnet, Fibia, Wahoo, Århus net mfl og få 
internet til omkring  ca. 70-200 kr for op til 1000/1000 mbit. herunder kan den enkelte beboer også fravælge TV og 
kun have internet. Ved TV valg  vil der så også være 2 muligheder for at få TV - Yousee, som det er i dag, eller nye 
leverandør 

Vi har modtaget godkendelse fra landsbyggefonden om at kunne bruge egen trækningsret og lån over egen 
midler i 10 år. Vi forventer at udgiften når arbejdet er færdig, vil koste ca 1 % i husleje. Godkendt ved budgetmøde 
2021 

Der er taget billeder af alle vores el måler i forbindelse med udskiftning af vandmåler

Efter beboermøde, går bestyrelsen i gang med valg af leverandører. Vi forventer at arbejdet starter op omkring 
april-maj 2023

Win-win – Ved valg af internet og tv, bør der være en større besparelse og bedst af alt beboerne har valgfrihed i  
deres bolig om det er gas/el og valg på tv/internet



I forbindelse med åbning af elkassen ved vores elmåler, kan 
der godt komme lidt maler reparation 



" Det frie valg ” Brug af egen trækningsret, hvad har vi tilbage pt..  



" El priser ” vi holder øje med vores naboejendom Øbro95 



Øbro95 har solceller, de har en årlig produktion på ca
90.000 KwH om året. Det har  igennem 6 år været en 

god forretning for Øbro95 

Egne måler - Da alle beboere ikke betaler afgift til radius 
og el leverandør, har der også været en større 

besparelse

Afdelingen har lavet et forslag til deres beboer, hvor de 
vil sætte en batteri løsning op. 

Det gør at ejendommen kan gøre brug af deres egen 
solproduktion og når der kan købes billig el gøres dette 

for ikke at skulle gøre det, når det er dyrt 

I forbindelse med det frie valg skifter vi alle målertavler, 
så det vil gøre det nemt at feks udskifte måler til vores 

egen og opsætte batteri løsning..? 

Dette projekt ville der kunne blive et støtte projekt fra 
brug af vores egen trækningsret, så vi kun skal betale 

1/3 af projektet 

Vores nye energimærkning, er det bedste forslag at 
sætte solceller op?



Udgifter til varme, vand, gas og fjernvarme..



Vaskepriser bliver der set på, stigninger på el og gas gør at vi må 
lade priserne stige, så indtægter passer med udgifterne. 

Stigningerne starter 1. januar 2023



Stort fokus på information til beboer i kanslergården
Hjemmeside og opslagstavle mm - samt frivilligt info via facebook



Vi fortsætter med det der giver lidt liv i Kanslergården 



Husk at skriv datoen Fredag den 25. november ned 


